
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 2 

от редовно заседание, състояло се на 08.01.2001 г. 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Валентина Радинска, доц. Георги Лозанов, 
Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Младен Влашки, Йосиф Сърчаджиев, 
Светлана Божилова.  
 
ОТСЪСТВАЛИ: - Ивайло Петров 

 
ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Отваряне на документите на кандидатите за генерален директор на БНР; 
2. Избор на председател на НСРТ; 
3. Разни. 
 
Начало на заседанието 11.10 ч., водено от Александър Томов и протоколист 
Снежана Милева. 
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия прие предложението на г-н Томов и реши 
в състава на избраната комисия за проверка документите на кандидатите за 
генерален директор на БНР относно обявените от НСРТ изисквания за участие в 
конкурса, да влезе и г-н Сърчаджиев. Доц. Лозанов си направи отвод. 
Комисията в състав: Бойка Янчева, Светлана Божилова и Йосиф Сърчаджиев ще 
представи доклад по допустимостта на кандидатите за участие в конкурса за 
генерален директор на БНР, който  ще бъде разгледан и обсъден на следващото 
заседание – 09.01.2001 год. от 11.00 ч. и имената на допуснатите кандидати ще 
бъдат огласени чрез БТА. 
След като обсъди концепциите на допуснатите кандидати, съгласно обявените от 
НСРТ модули и изисквания, Съветът ще реши с кои кандидати ще проведе 
публично събеседване. 
Г-н Томов отвори пликовете и имената на кандидатите бяха представени в този ред: 
Поля Станчева, Александър Бешков, Александър Велев, Симеон Ненов, Димитър 
Димитров, Валери Тодоров и Лъчезар Точев. Г-н Томов предаде документите на 
избраната комисия за становище. 
Националният съвет за радио и телевизия реши с оглед спазване равнопоставеността 
на кандидатите, да не разглежда постъпилите след определения срок – 17.30 ч. на 
05.01.2001 год. документи, подадени от Александър Бешков като допълнение към 
основния пакет. 
Комисията се оттегли за преглеждане на документите. 
 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
Г-н Томов предложи гласуването за избор на председател на Съвета да бъде явно, в 
което той няма да участва и даде думата на г-н Драганов да ръководи процедурата.  
Националният съвет за радио и телевизия с девет гласа “за” реши да проведе явно 
гласуване. 
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Г-н Драганов припомни, че от предишното заседание, проведено на 28.12.2000 год. 
има две кандидатури за председател – Александър Александров Томов, предложен 
от г-н Сърчаджиев и доц. Георги Лозанов Георгиев, предложен от г-жа Радинска, 
ако няма други предложения могат да преминат към гласуване. 
Г-жа Божилова предложи отново да се мотивират направените предложения и да 
обсъдят кандидатурите. 
Предложението не бе прието. 
Г-н Драганов изрази мнение, че е редно в ръководството на Съвета да има 
представители и на двете институции и счита че трябва да се предложат промени в 
ЗРТ в тази посока като длъжността секретар се замени със заместник председател и 
двете длъжности се разпределят между двете квоти. 
Г-жа Божилова изрази уважението си към г-н Томов, но наред със свършената 
работа, Съветът трябва да докажат на обществото, че това е независима институция, 
която се ръководи на експертно и професионално ниво в защита на обществените 
интереси. Тя е над личностните конфликти и противопоставянето на двете квоти. 
Нейният вот е за запазването на институцията, която под ръководството на доц. 
Лозанов има по-големи шансове да защити статута си на независим и специализиран 
орган. Подкрепя предложението на Драганов за промяна на ЗРТ. 
 
Националният съвет за радио и телевизия реши да проведе явно гласуване за избор 
на председател. Направени са две предложения за председател на Националния 
съвет за радио и телевизия: Александър Александров Томов, предложен от г-н 
Сърчаджиев и доц. Георги Лозанов Георгиев, предложен от г-жа Радинска.  
 
Изборът бе проведен в отсъствие на кандидатите, които не са участвали в него по 
собствена воля.  
Александър Томов получи четири гласа “за” от Димитър Коруджиев, Иван 
Драганов, Ивайло Петров и Йосиф Сърчаджиев. 
Доц. Георги Лозанов получи три гласа “за” от Бойка Янчева, Валентина Радинска 
и Светлана Божилова. 
 
Законът за радио и телевизия чл. 37, ал. 2 изисква квалифицирано мнозинство и 
председател не е избран. 
 
На основание чл. 37, ал. 3 от Закона за радиото и телевизията до избора на 
председател, Националният съвет за радио и телевизия възлага на Александър 
Томов да изпълнява временно длъжността председател на НСРТ. 
Следващо заседание за провеждане на избор за председател на НСРТ бе насрочено 
за 11.01.2001 год. от 11.00 ч. 
 
ПО ТОЧКА ”ТРЕТА”: 
 
На разискванията по тази точка не присъстваха Ив. Драганов и членовете на 
комисията по редовността на документите на кандидатите за генерален директор на 
БНР - Б. Янчева, Св. Божилова, Й. Сърчаджиев. 
На обсъжданията по тази точка присъства Анета Милкова – началник отдел 
“Мониторинг”. 
Националният съвет за радио и телевизия изслуша доклад от доц. Лозанов относно 
проблемите в отдел “Мониторинг”, обсъдени и резюмирани на тяхното редовно 
заседание. 
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В тази връзка НСРТ разгледа докладна записка с вх. № 18-03-02 от Анета Милкова, 
с която е предложен проект за Процедура по установяване на административни 
нарушения на ЗРТ и налагане на административни наказания па реда на ЗАНН. 
 
Националният съвет за радио и телевизия прие предложената Процедура по 
установяване на административни нарушения на ЗРТ и налагане на 
административни наказания па реда на ЗАНН и реши правната страна по 
процедурата да бъде възложена на Антоанета Лозенска – юрисконсулт при НСРТ. 
По предложение на доц. Лозанов, Националният съвет за радио и телевизия реши 
след преместването в сградата на ул. “Шипченски проход” на експертите в отдел 
“Мониторинг” да бъдат закупени при наличие на финансова възможност, служебни 
карти за цялата градска мрежа или за линиите на градския транспорт, които ползват 
от местоживеенето им до местоработата им. 
 
Доц. Лозанов информира Съвета, че поради възникналите резистентни отношения 
между експертите от отдел “Мониторинг” и “Финансово – счетоводен” отдел, той 
или г-жа Божилова ще удостоверяват с подписа си важността и необходимостта на 
исканите от експертите консумативи.  
Доц. Лозанов смята, че е необходимо да се повиши авторитетът на експертите пред 
радио- и телевизионните оператори като вземат активно участие в представянето 
пред пресата и обществото. 
В тази връзка Националният съвет за радио и телевизия реши да бъдат направени 
визитни картички на експертите и те да присъстват на пресконференциите като 
лично представят своите доклади и отговарят на въпроси от тяхната област.  
 
Националният съвет за радио и телевизия прие предложението на доц. Лозанов в 
края на м. януари да се проведе вътрешен семинар за експертите от отдел 
“Мониторинг”. Да се систематизират всички становища на НСРТ по отношение 
спазването на ЗРТ от радио- и телевизионните оператори, както и всички 
възникнали казуси в тази връзка,  които НСРТ е обсъждал и предстои да вземе 
становище. Да бъдат проведени срещи с оператори, работещи извън територията на 
столицата, на които да бъдат разяснени тези становищата и да се обсъдят текущи 
проблеми. 
 
Националният съвет за радио и телевизия обсъди необходимостта от спешна 
промяна на ЗРТ в частта му за събиране на таксите за финансиране на радио и 
телевизионна дейност, която все още реално не е заработила и разпределението на 
средствата от налаганите административни санкции за нарушаване на ЗРТ, които в 
момента се внасят в републиканския бюджет.  
 
Доц. Лозанов пое ангажимент по изготвянето на нова методика за обобщение и 
анализ на резултатите от наблюденията по спазване параметрите на издадените 
лицензии. Необходимо е да се определят критерии за различните видове 
предавания, които са част от програмните параметри на лицензията, за да може на 
практика да се проследи спазването на заложените  теоретични характеристики. 
Предстои и изготвянето на прецизна методика за наблюдение на електронните 
медии в предизборна ситуация и системата за обобщение и анализ на резултатите. 
 
Във връзка с писмо вх. № 08-00-02 от Сашо Диков, програмен директор на 
телевизионната програма “Канал 3”, Националният съвет за радио и телевизия реши 
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да се обърне към  БНТ и да изрази становището си, че националната телевизия като 
обществен оператор не бива да спира информацията. От гледна точка свободата на 
словото и информираност на обществото, би било редно да предоставя информация 
на други телевизионни оператори. Въпрос на договореност е дали това ще стане 
безвъзмездно или срещу заплащане. 
 
Във връзка с писмо вх. № 08-03-35 от Валери Симеонов, управител на “СКАТ” 
ООД, изпратено до ДКД с копие до НСРТ, г-н Томов информира, че ще бъдат 
командировани Добри Добрев – член на ДКД и проф. Емил Владков технически 
консултант на Съвета за проверка по случая. 
 
Писмо с вх. № 08-03-36 от Емил Дичев, кмет на община Белослав, бе предадено на 
Б. Шабански за проверка и отговор. 
Писмо вх. № 02-03-01 от синдикатите в БНР с тяхното становище по проблемите, на 
които да се акцентира при избора на генерален директор на БНР бе раздадено на 
съветниците. 
 
 
Край на заседанието 12.35 часа. 
Следващо заседание насрочено за 09.01.2001 год. от 11.00 ч. 
 
Приложени документи към протокол № 2 от 08.01.2001 год.: 
 
1. Докладна записка вх. № 18-03-02 от Ан. Милкова с приложен проект за 

Процедура по установяване на административни нарушения на ЗРТ и налагане 
на административни нарушения по реда на ЗАНН. 

 
 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 

Б. Янчева  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


